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Burduja: O cota redusa de TVA la energie poate fi o solutie,daca vrem sa aiba

românii facturi mai mici

Ministerul Energiei si-a propus sa vina cu masuri de reducere  a anumitor costuri pentru scaderea

facturilor la energie si una dintre  solutii poate fi o cota mai mica de TVA, însa decizia va fi a Guvernului  si

a Ministerului de Finante, a declarat, marti, ministrul Energiei,  Sebastian Burduja.

"Cred ca pe termen scurt putem sa luam în calcul anumite ajustari.  Orice român poate sa treaca prin factura pe

care o primeste, orice  companie poate sa faca asta si sa vada ca includem mai multe componente  si ceea ce noi

ne-am propus e sa venim cu masuri de reducere a acestor  costuri pe cât mai multe componente posibile. Ne uitam

la TVA si  încercam sa avem cu Ministerul Finantelor un dialog onest despre cât se  încaseaza în prezent la TVA

cu compensare-plafonare si ce ar însemna  post 1 iulie, cât s-ar încasa, poate, cu o cota mai mica la TVA decât 

19%. Sigur, e împotriva curentului, daca vreti, suntem constienti de  lucrul asta, dar în acelasi timp ne uitam, de

exemplu, la Grecia, care,  de asemenea, are preturi mari la energie electrica din ratiuni similare  sau din cauze

similare cu ce se întâmpla în România si unde TVA e 6%.  Vrem sa ajutam economia, vrem sa fim mai

competitivi, vrem sa aiba si  românii facturi mai mici? Poate o cota redusa e una dintre solutii. E  adevarat, noi

putem propune, dar decizia va fi a Guvernului si, sigur, a  Ministerului de Finante", a explicat ministrul Energiei.

El s-a referit si la restul costurilor si a subliniat ca se are în  vedere partea de distributie, tariful binom, fiind un

lucru pe care  piata îl cere.

"Ne uitam, sigur, dupa 1 iulie si la partea de demand side management.  Putem sa-i încurajam pe români sa

consume atunci când energia e mai  ieftina si sa aiba o factura mai mica. Cred ca e un lucru bun pe care îl  face si

Europa de Vest si asa mai departe. Deci, lucrul asta va fi  formalizat în cadrul noului program de guvernare si

implementat de  viitorul Guvern", a punctat Burduja.

Ministrul Energiei a participat, marti, la Eurelectric Power Summit 2025, ce se desfasoara la Bruxelles.
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